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JIŽNÍ
MĚSTO

Milí sousedé, 

adventní čas v sobě nese kouzlo blížících se Vánoc, ale 
i konce roku, který vybízí k zamyšlení. Co se povedlo a co 
je naopak lepší nechat za sebou? Stejně tak i my nyní 
hodnotíme, co se nám na Jižním Městě podařilo změnit 
k lepšímu, jak jsme vám slíbili. Spoustu věcí je ještě potře-
ba dotáhnout, díky vaší podpoře a podnětům jsme však 
společně odvedli kus práce, na níž máte lví podíl. Vážíme 
si vaší přízně a uděláme vše pro to, abychom si ji zasloužili 
i v nadcházejícím roce. Přejeme vám klidné, požehnané 
Vánoce s těmi, které máte rádi, a do nového roku 
od všeho jen to nejlepší! 

Váš tým hnutí ANO Praha 11
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Napište mi kdykoliv na prokop@anobudelip.cz, 
www.ondrejprokop.cz nebo  www.fb.com/IngOndrejProkop. Váš Ondra Prokop2

„Politici mají myslet na lidi, 
ne na funkce,” říká Ondřej Prokop
Ondřej Prokop (36 let) kandidoval v letošních komu-
nálních volbách za hnutí ANO na starostu Prahy 11. 
Ta však doteď nemá nové vedení, a to staré místo 
pomoci občanům, kteří bojují s neúnosným zdražo-
váním, jen přešlapuje na místě. Jak z toho ven a čím 
vším může městská část lidem pomáhat? Nejen o 
tom jsme si právě s Ondrou Prokopem povídali 
v následujícím rozhovoru.

ONDRO, OD VOLEB UBĚHLY UŽ DVA MĚSÍCE 
A PRAHA 11 JE JAKO POSLEDNÍ MĚSTSKÁ ČÁST 
STÁLE BEZ KOALICE. PROČ?

Je to jednoduché – politici se hádají o funkce, které pro 
ně často představují vidinu snadného výdělku zajištěné-
ho na čtyři roky. Paradoxně tím nejvíc trpí voliči, kteří 
politikům dali ve volbách svou důvěru. Zásadní problé-
my se totiž neřeší, dosluhující vedení městské části řeší 
pouze urgentní problémy a lidem v současné krizi nikdo 
nepomáhá tak, jak by se mělo.

TY JSI BYL V POSLEDNÍM ROCE MEZI LIDMI 
Z JIŽNÍHO MĚSTA HODNĚ ČASTO, AŤ UŽ V ULICÍCH 
V RÁMCI KAMPANĚ NEBO NA SETKÁNÍCH U PIVA. 
CO SIS Z TOHO ODNESL?

Mluvil jsem se stovkami, možná i tisíci lidmi o tom, co je 
v každodenním životě trápí, a mnohdy mě z toho bolelo 
u srdce. Celá řada našich spoluobčanů je totiž kvůli 
zvýšeným životním nákladům v opravdu kritické situaci. 
Bavil jsem se s babičkami, které kvůli zdražování nemají 
na léky nebo dokonce na bydlení, ale i s maminkami, co 
jsou na děti samy a žijí ze sta korun na den.

V CO NEJVÍC DOUFÁŠ, ŽE SE NA JIŽNÍM MĚSTĚ 
ZMĚNÍ PO SESTAVENÍ NOVÉHO VEDENÍ?

Doufat je k ničemu, úkolem politiků je pracovat na tom, 
aby splnili, co slíbili. Proto i když jsou volby za námi 
a koaliční vyjednávání se vleče, nepřestáváme s kolegy 
pracovat na tom, aby se lidem na Jižním Městě žilo líp. 
Nové vedení musí začít řešit skutečné problémy občanů 
naší městské části, katastrofální parkování, nepořádek 
v ulicích nebo nesmyslné zahušťování developerskou 
výstavbou.

JAK TOHO CHCEŠ DOSÁHNOUT?

To, co jsme lidem slíbili, tvrdě prosazujeme i v rámci 

jednání s ostatními stranami a budeme na tom trvat, ať 
už ANO skončí v koalici nebo opozici. Zároveň neztrácí-
me čas pouhým čekáním na to, až se ostatní politici 
dohandrkují o funkce, ale snažíme se i nadále zjišťovat, 
co lidé nejvíc potřebují. Pravidelně pořádám „Pivo 
s Ondrou“, kam jsou zváni všichni, kdo v Praze 11 chtějí 
něco změnit, zlepšit, nebo si jen popovídat o tom, co je 
trápí. Založili jsme také facebookovou skupinu Jižní 
Město Žije, aby mohli lidé posílat své podněty, nápady 
nebo stížnosti i z tepla domova.  

KDYŽ UŽ JSME U TEPLA DOMOVA, UŽIJEŠ SI HO 
ASPOŇ NA VÁNOCE?

Určitě! Vánoce jsou pro mě časem, který patří hlavně 
rodině a snažím se proto práci omezit. Těším se na horký 
čaj a cukroví, u kterého jsme se ženou schopní povídat si 
hodiny o všem, na co během roku nezbývá čas. Určitě si 
taky pustíme některou z krásných českých pohádek 
a nenecháme si ujít ani oblíbené vánoční zvyky, třeba 
pouštění lodiček nebo lití olova. I když jsem jinak fanou-
šek různých nových věcí a moderních technologií, na 
Vánoce mám prostě rád tradice. Protože to dobré 
přetrvá.   

ROZHOVOR

IngOndrejProkop oprokop @oprokop
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NOVINKY Z JIŽNÍHO MĚSTA
Zajímá vás, co se děje ve vašem sousedství? Tipy na zajímavé akce, ale i kde se 
chystá nová zástavba nebo kam můžete nahlásit nevynesený koš, abyste 
kolem něj nemuseli chodit den co den? Zůstaňte v obraze a pomozte nám 
měnit Jižní Město k lepšímu!

Své podněty a nápady posílejte na praha11@anobudelip.cz | www.jiznimestozĳe.cz | fb.com/IngOndrejProkop

SLEDUJTE NOVÝ POŘAD

Každé pondělí vydává Ondřej Prokop svůj pořad 
Čau Praho!, ve kterém shrnuje nejaktuálnější dění 
v Praze 11 i na hlavním městě. Pořad si můžete 
pustit na Facebooku, YouTube, Instagramu a také 
v audio verzi na podcastových platformách, jako je 
Spotify, Apple nebo Google Podcasts. Více informa-
cí najdete na webu www.ondrejprokop.cz.

JIŽNÍ
MĚSTO

PŘIDEJTE SE DO SKUPINY
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JAK TRÁVÍ VÁNOCE ZASTUPITELÉ
PRAHY 11 ZA HNUTÍ ANO? ANKETA

Vonící cukroví, svařené víno, světlo svíček a blízkost rodiny… právě tak mohou pro někoho vypadat 
dokonalé Vánoce. Jiní zase preferují zasněžené vrcholky a aktivní odpočinek na lyžích. Vánoční čas 
prostě každý z nás prožívá trošku jinak, s vlastními zvyky a tradicemi, ať už jde o sledování pohádek 
nebo stavění sněhuláka. Na to, jak se na nejkrásnější svátky v roce chystají naši zastupitelé a co si přejí 
do nového roku, jsme se zeptali v anketě.  

MGR. BLANKA HRUDKOVÁ
Na Vánoce dodržujeme rodinný zvyk, kdy vyrazíme na naši zahrádku (jedná 
se o nejstarší zahrádkovou kolonii v Praze založenou roku 1927 na Libeň-
ském ostrově), kterou ještě na zimu trochu upravíme a nasypeme ptáčkům 
oříšky a proso, aby ani oni nehladověli. Potom obejdeme všechny sousedy, 
popovídáme si a popřejeme si k Vánocům. Pak už běží standardní štědrove-
černí den plný jídla, odpočinku a dárků. A co si přeji do nového roku? Přeji si, 
abychom každý z nás našli místo v životě, kde se budeme cítit spokojení, 
milovaní a kde budeme přát i druhým vše nejlepší!

ING. ONDŘEJ PROKOP
Vánoce pro mě znamenají hlavně příležitost zastavit se v celoročním hektickém pracov-
ním tempu a strávit čas se svými blízkými. Jako dítě jsem se samozřejmě těšil na dárky, 
ale čím jsem starší, tím víc si vážím toho, že se s rodinou všichni ve zdraví sejdeme 
u stromečku. Blízkost toho druhého a společný smích jsou totiž ty nejkrásnější dárky, co 
znám. O to víc mě mrzí, když slyším, kolik lidí si na vánoční dárky půjčuje, aby se pak 
dostali do �nančních problémů a dluhových pastí. Pojďme letos místo pobíhání po 
nákupních centrech věnovat energii těm, které máme rádi. Třeba na hezké procházce 
s dětmi po vánočně vyzdobené Praze nebo s babičkou u cukroví, které peče pořád tak 
dobré, jak si pamatujeme z dětství.  

ING. MARTIN HORÁK
V čase Vánoc všichni z nás podvědomě zvolníme a necháme se pomalu 
unášet předvánoční atmosférou, vnímáme všechny ty roztodivné vůně, 
které Vánoce přináší, snažíme se dodržovat vánoční zvyky a předávat je 
našim dětem. Rád se v tomto období procházím s rodinou předvánoční 
Prahou a obdivujeme nápaditost, s jakou je nazdobena. Štědrovečerní čas 
pak trávím vždy s mými nejbližšími, kdy středobodem všeho je vánoční 
stromeček a dárky pod ním. A je tu ještě jeden zvyk, lépe řečeno zlozvyk, 
který během Vánoc „dodržuji“ - tradičně totiž přiberu nějaké to kilo navíc.
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ING. PETR ŠTEFEK
Vánoční svátky už jsou tady a s nimi nejen předvánoční shon, ale bohužel 
i víc starostí než v předchozích letech. Proto mým přáním je, abychom 
alespoň na chvíli zapomněli na stres, shon, válku i všudypřítomné zdražová-
ní a prožili Vánoce se vším, co k nim patří. Vánoce by totiž měly být zejména 
výjimečným svátkem lásky, klidu, pohody a setkávání s rodinou. Nám z Jižňá-
ku zároveň do nového roku přeji, abychom tu konečně měli dostupné služby 
pro hodnotný a důstojný život! Tedy nejen kulturní, sportovní a vzdělávací 
akce, ale i dostupnou zdravotní a asistenční službu.
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ING. TOMÁŠ NOVÁK
Na Vánoce se vždycky těším, a tak si ještě před nimi doma ozdobím vánoční stromeček 
a nakoupím vánoční dárky pro rodinu. Právě v rodinném kruhu trávím i Štědrý den, 
k večeři máme většinou řízek s bramborovým salátem. Do nového roku přeji všem hlavně 
hodně zdraví a nám, občanům Prahy 11, aby se v naší městské části podařilo konečně 
sestavit koalici, která bude stabilní, s vysokou vzájemnou programovou shodou, a aby 
složení rady spravedlivě re�ektovalo výsledky nedávných voleb. Jelikož studuji doktor-
ské studium informatiky na ČZU v Praze, je zároveň mým velmi osobním přáním, aby se 
mi příští rok povedlo publikovat článek v nějakém vědeckém časopise. 

RADEK ŠIMON
Kromě tradičních zvyků, jako je pečení vánočního cukroví, zdobení stromečku 
nebo slavnostní štědrovečerní večeře s nezbytným kaprem na stole, 
dodržujeme s rodinou i další, novější zvyky. Již asi 20 let chodíme druhou adventní 
neděli s přáteli na procházky starou Prahou. Začátek je většinou na Pohořelci, 
odkud se pomalou chůzí přesouváme kolem Pražského hradu dolů na Malou 
Stranu, podívat se v Kostele Panny Marie Vítězné na Pražské Jezulátko. Následně 
popojedeme metrem na Náměstí Míru na závěrečný svařáček. Pokud jde o nový 
rok, nám všem bych do něj přál lepší mezilidské vztahy.

PETR SÝKORA
Jako dítě jsem Vánoce miloval. Představovaly pro mě krásnou atmosféru, pohádky, cukroví, 
k večeři rybí polévku, bramborový salát a smaženého kapra… Dnes už mám svou rodinu - ženu, 
čtyři děti a tři vnoučata. Kapra nahradily řízky, rybí polévku hovězí vývar a dárků je tolik, že se 
pod stromeček skoro nevejdou. Na pohádky koukám většinou sám. I přes všechny změny, které 
už tak nějak k životu patří, však jeden zvyk stále dodržujeme: u stromečku se sejde vždy celá 
rodina. Společně posedíme a vzpomeneme na všechny, které jsme milovali a kteří tu už s námi 
nejsou. Jako rodina držíme spolu, máme se rádi a doufáme, že nám to  pouto vydrží navěky.

MGR. JAN DOHNÁLEK 
Vánoce mám moc rád a snažím se užít si je co nejvíce v klidu a pohodě. Těším se na relax, 
pohádky a cukroví. Na Štědrý večer máme řízek s bramborovým salátem, jeden talíř navíc 
pro nečekanou návštěvu a samozřejmě nevstáváme od stolu, dokud všichni nedojedí. Po 
večeři rozbalíme dárky, které máme pod vánočním stromkem. Poslední roky ale dodržuji 
ještě jednu tradici, a to zakoupení cukroví od spolku Dočasky De De, který pomáhá opuště-
ným a týraným pejskům. Cukroví je vždy výborné a já tak zároveň podpořím pejsky, kteří 
zatím neměli štěstí na majitele. Do nového roku bych si přál, aby lidé na sebe byli hodnější.

TOMÁŠ BŘÍZA
Na Štědrý večer zásadně dodržuji tradiční večeři v podobě obalovaného kapra 
a poctivého českého bramborového salátu s plátkem citronu. Při štědrovečerní 
večeři pak nesmí chybět kapří šupina pod každým talířem a připravený jeden talíř 
navíc pro nečekanou návštěvu. Po večeři kapří šupina rovnou putuje do peněžen-
ky mezi drobné mince. Byť si do nového roku soukromé předsevzetí nedávám, jako 
zastupitel bych si pro naši městskou část přál stabilní koalici, která konečně 
s Jižním Městem pohne k lepšímu, bude dbát reálných přání obyvatel a bude 
aktivně komunikovat s developery.

NATÁLIE SVITÁKOVÁ 
Přestože už jsem “velká”, budu stejně jako každý rok dodržovat tradici a psát Ježíškovi hlavně 
o zdraví pro své blízké. Ve světle posledních náročných let je to opravdu důležité. Také si budu 
přát co nejlepší budoucnost pro naše Jižní Město, které si ji zaslouží a jsem si jistá, že se jí 
i dočká. Vánoční svátky jsou ty nejkrásnější v roce, proto bych ráda popřála nám všem, 
abychom si je užili s těmi, které milujeme, ve znamení pohody, klidu a bez zbytečného stresu. 
Během předvánočního shonu si vzpomeňme také na ty, kteří v životě nemají tolik štěstí, 
a pojďme udělat dobrý skutek. Každý se počítá a člověku se vždy dvojnásob vrátí.
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STOJÍME ZA VÁMI
S PŘEKONÁNÍM KRIZE BY V PRAZE 11 
MĚLA POMÁHAT POTRAVINOVÁ A ODĚVNÍ BANKA
Blíží se Vánoce, které bychom měli všichni strávit 
v klidu, míru, teple a dostatku. Realita je však bohužel 
jiná. Zvyšující se životní náklady, způsobené součas-
ným zdražováním bydlení, energií, služeb i těch nejzá-
kladnějších potravin, bohužel trápí obyvatele celé naší 
země, Prahu 11 nevyjímaje.

Některým lidem chybí dokonce peníze na pořízení teplej-
ších oděvů, a tak je místo radostných svátků čekají jen 
smutné dny plné strachu o vlastní zdraví. V hnutí ANO jsme 
se proto rozhodli ty nejpotřebnější z nás podpořit, a to 
prostřednictvím potravinové a oděvní banky, jejíž vznik na 
Jižním Městě budeme prosazovat už na prosincovém 
zasedání zastupitelstva naší městské části.    

Nehodláme už totiž přihlížet tomu, jak se ostatní politické 
strany pouze handrkují o funkce a blokují tak sestavení 
stabilní, akceschopné koalice, zatímco obyvatelé Prahy 11 
musí čelit krizi bez jakékoliv pomoci, jíž by se jim od politiků 
mělo dostat. A jak by měla potravinová a oděvní banka 
fungovat? Jednoduše jako sklad oblečení, hygienických 
potřeb, potravin a dalších základních věcí do domácnosti, 
které si zde budou moci vyzvedávat občané Prahy 11 
v nouzi.

Zároveň budeme chtít, aby se do banky svážely nevydané 
obědy ze základních a mateřských škol zřizovaných naší 

městskou částí, které zde budou potřebným k dispozici, 
aby měli aspoň nějaké teplé jídlo. Potravinová a oděvní 
banka by měla sloužit především seniorům, matkám 
samoživitelkám a dalším občanům Prahy 11 závažně 
zasaženým krizí, kteří prokážou trvalé bydliště nebo 
platnou nájemní smlouvu na území naší městské části.

BALÍČEK POMOCI OBČANŮM PRAHY 11
JAKÉ DALŠÍ KROKY NA POMOC OBČANŮM PRAHY 11 
S PŘEKONÁNÍM KRIZE BUDEME PROSAZOVAT?   

Snížení daně z nemovitých věcí a zastavení růstu obecních nájmů po dobu krize. Zdra-
žování už bylo dost!

Zachování provozu lékařské a lékárenské pohotovosti v naší městské části. Zdraví je 
na prvním místě, proto také budeme tlačit na rozšíření pohotovosti o dětské oddělení.

Možnost seniorů z Prahy 11 využívat nejen službu Senior Taxi, ale také dotované teplé 
obědy. 

Bezplatné sociální poradenství pro rodiče dětí přímo v mateřských a základních ško-
lách, obědy zdarma pro školáky a dotované kroužky.
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ROZHOVOR
„CHCI BÝT 
PREZIDENTEM, 
KTERÝ VRÁTÍ 
ČESKU HRDOST“
Už brzy budou mít všichni občané České repub-
liky možnost zvolit prezidenta. V přímé volbě 
rozhodnou, kdo zemi v následujících pěti letech 
povede. Za politikem Andrejem Babišem je kus 
práce, všichni ho znají. Ale jaký by byl prezi-
dent? Co od něj čekat?

PANE BABIŠI, PROČ JSTE SE ROZHODL KANDIDO-
VAT NA PREZIDENTA ČESKÉ REPUBLIKY?   

Protože je mi jasné, že Českou republiku čeká zřejmě nejtěžší 
období v novodobé historii a naše země na pozici prezidenta 
potřebuje zkušeného člověka, který bude od první minuty 
vědět, co má dělat. Lídra s jasným plánem a jasnou vizí.

ČÍM CHCETE PŘESVĚDČIT LIDI, ABY VÁS VOLILI?

Lidem můžu nabídnout svoje zkušenosti – jak z politiky, tak 
z diplomacie i byznysu. Jsem už devátým rokem poslancem, 
byl jsem čtyři roky předsedou vlády a předtím 3,5 roku minist-
rem �nancí. Mám za sebou konkrétní výsledky, díky nimž se 
v Česku citelně zvedla životní úroveň. Upřímně, kdybych 
neměl takové politické zkušenosti a výsledky, nikdy bych si 
netroufal žádat občany, aby mně dali hlas.
Kromě politických zkušeností nabízím lidem své schopnosti 
vyjednavače a krizového manažera. Umím cizí jazyky a mám 
spoustu kontaktů po světě. Jsem nezávislý, nikdo si mě 
nemůže koupit nebo zkorumpovat. Nebojím se mocných 
a budu nekompromisně hájit zájmy naší země i zájmy našich 
občanů, jako jsem to dělal vždycky.
Můžu lidem slíbit, že se nikdy nic nezmění na mé urputnosti 
a na mé pracovitosti. 

JAKÝ BYSTE CHTĚL BÝT PREZIDENT? 

Vystupoval bych jako nadstranická autorita, osekával hrany 
a pomáhal předcházet kon�iktům. Kdyby to bylo zapotřebí, 
tak bych je i řešil. Každé vládě bych připomínal, že je tady 
hlavně proto, aby pomáhala našim občanům, zaměstnancům 
a zaměstnavatelům. Chci být především hlasem normálních 
lidí, kterým ostatní nevěnují pozornost nebo je záměrně 
přehlíží. Proto bych trávil mnohem víc času než předchozí 
prezidenti mezi občany, jezdil po naší zemi, mluvil s nimi 
a naslouchal jim. Prezident samozřejmě hraje také důležitou 

roli v zahraniční politice. Snažil bych se, aby všude ve světě byl 
slyšet hlas České republiky. Jako bývalému byznysmenovi je 
mi blízká hlavně ekonomická diplomacie. 

TAKŽE BYSTE BYL JINÝM ANDREJEM BABIŠEM?

Jsem stále stejný Andrej Babiš, stále bych bojoval za lidi 
a Českou republiku. Jako ministr, premiér nebo lídr opozice 
jsem ale občas použil ostřejší výraz, to k té roli patří. Navíc je 
pro mě někdy těžké ukočírovat emoce, když proti mně 
oponenti používají podpásovky a nehrají fér. Ale to, co se 
toleruje v parlamentní politice, na Pražský hrad nepatří. 

POKUD VÁS LIDÉ ZVOLÍ PREZIDENTEM, CO UDĚLÁ-
TE JAKO PRVNÍ?

Otevřel bych Pražský hrad. Tedy v prvé řadě zrušil vstupní 
kontroly a odstranil ty deprimující betonové zátarasy a železné 
ježky. Podle mě by Hradčany měly být přístupné všem bez 
omezení, jak jsme na to byli vždycky zvyklí. Chtěl bych Pražský 
hrad mnohem víc otevřít také rodinám, dětem a školám. 

JAK NA VAŠE ROZHODNUTÍ REAGOVALA RODINA? 

To víte, nadšená nebyla. Za těch deset let si moje žena a děti
uvědomují, jak moc nám politika negativně zasáhla do života. 
Nejen kvůli neustálé mediální pozornosti, ale i kvůli tomu, že 
jsem permanentně pracoval. Naštěstí ale moje rozhodnutí 
chápou a respektují. Za to jim patří ohromné poděkování.

CHCETE JEŠTĚ NA ZÁVĚR NĚCO VZKÁZAT LIDEM?

Hlavně si užijte Vánoce se svými blízkými, jsou to krásné
svátky. A do nového roku samozřejmě hlavně hodně zdraví, to 
je totiž to nejdůležitější a nejvzácnější. A chtěl bych vás všech-
ny taky moc poprosit, abyste přišli k volbám a dali mi svůj hlas. 
Budu za to moc vděčný a tu důvěru nezklamu.
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